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توقف طرح گردشگری آشــوراده، با وجود حداکثر نرمش 
مدیران ارشد گلستان برابر برخی رویکردهای غلط در قبال 
این جزیره، مصداق کوتاهی در اجرای دستور رئیس جمهور 
برای رونق گردشگری است.به گزارش مهر، ساحل نشینان 
گلستان سال ها است که چشــم انتظار اجرای گردشگری 
در تنها جزیره ایرانی دریای خزر هستند تا بتوانند در کنار 
حضور گردشــگران و مســافران به این جزیره، به کسب و 
کار خــود در بخش های مختلف رونق دهند.همه اتفاقات و 
اظهارنظرهــا در ماه های اخیر بر این محور اســتوار بود که 
گره های کور گردشــگری آشوراده با انعطاف طرفین، یعنی 
استانداری گلستان و سازمان محیط زیست گشوده شده و 
بزودی عملیات اجرایی این پروژه درآشَوراده آغاز خواهد شد 
اما محیط زیست مازندران در روزهای قبل، عملیات تسطیح 
و مهندســی در عرصه پیش بینی شده برای گردشگری در 
آشَوراده را متوقف کرد و امیدها به کما رفت.از سال ۱۳۹۵ 
اجرای طرح گردشــگری در جزیره آشوراده در دستور کار 
مدیران گلســتان قرار گرفت و براساس طرح اولیه قرار بود 
این موضوع در عرصه ای به مساحت ۳۸۰ هکتار اجرا شود 
اما دغدغه های محیط زیســتی سبب شد تا عرصه منظور 
شــده برای این طرح ابتدا بــه ۳۸ و در ادامه به ۲۲ هکتار 
کاهش یابد.ظرفیت های بکر و چشم اندازهای بدیع جزیره 
آشوراده بر کسی پوشیده نیست و مخالفان و موافقان پروژه 
گردشگری آشوراده بر این موضوع اتفاق نظر دارند و هر دو 
طیف بر این باور هســتند که راه اندازی بومگردی در این 
منطقه می تواند پیشرانی برای توسعه و پیشرفت شهرهای 
ســاحلی و حتی کل استان گلســتان باشد.با وجود آنکه از 
ابتدای طرح این موضوع، همگان بر رعایت ملزومات زیست 
محیطی ایــن پروژه تاکید کردند اما بنا به دلایل نامعلومی 

این پروژه به سرانجام نرسیده است.
مدیران اجرایی و نمایندگان ادوار مختلف مجلس شــورای 
اسلامی، بارها وبارها پشت تریبون رفته اند و خبر از نهایی 
شــدن طرح گردشگری آشــوراده داده اند اما در گام اجرا 
و در دقیقــه ۹۰ این پــروژه متوقف شــد، گاهی انقضای 
اعتبار مجوز مطرح می شود و گاهی همخوان نبودن مجوز 
صارده به عملیات اجرایی پیش بینی شــده!اما آنچه اهالی 
گلستان را خسته کرده است؛ وعده های بی سرانجام است. 
وعده هایی که هر چند وقت یکبار کور سوی امیدی در دل 
مردم ایجاد می کند و دوباره خاموش می شــود.این اتفاقات، 
بارها و بارها تکرار شد تا اینکه در شانزدهمین سفر استانی 

رئیس دولت ســیزدهم در اسفندماه ســال گذشته، وی پا 
در جزیره آشــوراده نهاد و دو ســاعتی در این منطقه پای 
حرف مدیران و کارشناسان گردشگری، محیط زیست، راه 
و شهرســازی و نمایندگان مجلس و مدیران ارشد گلستان 
نشست.رئیس جمهور در بازدید دو ساعته از آشوراده گفت: 
تــا کی باید معطــل بمانیم و در پیچ و خم دســتگاه های 
اداری این نعمت الهی راکد و بلااستفاده بماند، باید هر چه 
سریع تر روی زمین شــاهد اتفاقات اجرایی باشیم.آیت الله 
سیدابراهیم رئیسی ادامه داد: در چند ساعتی که در جزیره 
آشوراده بودم، هیچ مطلبی که بتوان برای مخالفت با طرح 
گردشــگری به آن استناد کرد شــنیده نشد؛ حرف محیط 
زیست را هم گوش کردم محیط زیست حرفی ندارد، توقف 
این طرح دلیل می خواهد نمی توان این ســرمایه بزرگ را 
متوقف کرد، گردشگری اشتغال و تولید از راهبردهای دولت 
است.اهالی گلســتان انتظار داشــتند وقتی بالاترین مقام 
اجرایی کشور، صراحتاً خواستار اجرای این طرح گردشگری 
در جزیره آشوراده می شود شاهد بهانه های مدیران مرتبط 

ملی نباشیم.
با وجود آنکه مسئولان ارشد گلستان حاضر شدند از مصوبه 
سال ۱۳۹۹ شورای عالی معماری و شهرسازی که در آن به 
بیتوته شبانه گردشگران اشاره شده بود، چشم پوشی کنند 

و مصوبه اخیر این شورا )بدون امکان شب ماندگاری( را به 
رسمیت شناختند باز هم، محیط زیست مازندران این پروژه 
را در نطفه متوقف کرد.پس از آنکه مدیران ارشــد گلستان 
در یک نرمش قهرمانانه از حق بیتوته مسافران چشم پوشی 
کردند، اینک شاهد آن هستیم که محیط زیست مازندران 
حتی موافق اجرای تفرج غیر متمرکز که همانا اسب دوانی، 
قایق سواری و پیاده روی در جزیره آشوراده هم نیست.این 
وقایع در حالی است که بارها مدیران گلستان، خبر قطعی 
شــدن اجرای پروژه گردشگری آشــوراده را بر زبان آورده 
بودند.مشاور استاندار گلستان در حوزه سرمایه گذاری هم با 
اشاره به صدور تمامی مجوزهای لازم برای طرح گردشگری 
آشوراده گفت: تمام مجوزهای قانونی برای طرح گردشگری 
آشــوراده صادر شــده و هیچ دغدغه ای بــرای اجرای این 
مطالبه کهن مردم گلستان نداریم.علیرضا حاج محمدعلی 
گفت: در حال حاضر ۲۲ هکتار از جزیره آشــوراده و ۱۳۸ 
هکتار در ســایت پشــتیبان آماده واگذاری به سرمایه گذار 
است.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان مازندران گفت: 
عملیــات عمرانی و اجرایی طرح گردشــگری محدوده ۲۲ 
هکتاری جزیره آشوراده به سبب نداشتن مجوزهای قانونی، 

تا زمان تحصیل مجوز متوقف شده است.
اما مدیــرکل حفاظت محیط زیســت مازنــدران در این 

خصوص به خبرنگار مهر گفــت: با توجه به اینکه مجریان 
پروژه گردشــگری بــرای عملیات عمرانــی در عرصه ۲۲ 
هکتــاری هیچ گونه مجوزی را ارائه نداده اند این فعالیت ها 
توسط محیط زیســت متوقف شده اســت.عطاالله کاویان 
افزود: اجرای هرگونه پروژه عمرانی و گردشگری در مناطق 
چهارگانه محیط زیســت مستلزم اخذ مجوزهای قانونی از 
ســازمان حفاظت محیط زیست است و در خصوص پروژه 

بوم گردی جزیره آشوراده هم، این موضوع صدق می کند.
نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شــورای اسلامی 
هم به خبرنگاران گفت: باید نظام مســائل مشکلات حوزه 
گردشگری دسته بندی شود، برخی قوانین مزاحم و برخی 
کم اثر هستند، باید این دغدغه ها احصا و برای آن چاره جویی 
و علاج بخشی شود.غلامرضا منتظری افزود: ما منطقه ای به 
نام آشوراده داریم ولی هیچ استفاده ای از آن نمی شود. کل 
استان گلستان هیچ چیزی حتی کشاورزی نمی خواهد اگر 
تنها به صنعت گردشگری آن بپردازیم.استاندار گلستان هم 
در خصوص جزیره آشــوراده گفت: حمایت از بومگردی ها 
و ســرمایه گذاران در بخش گردشگری اصل مهم پیشرفت 
و توســعه استان گلستان اســت، امروز صنعت گردشگری 
به عنوان یکی از منابع درآمدی کشــورهای دنیا محسوب 
می شــود و رونق اقتصادی در صنعت گردشــگری بسیار 
چشــمگیر و قابل توجه است.وی گفت: هیچ کوتاهی را در 
اجرای مصوبات پیشــرفت و توسعه جزیره آشوراده نخواهم 
پذیرفت و همه مدیران و دستگاه ها باید بر مصوبات پایبند 
بوده و آنها را به صورت کامل اجرا کنند، اقدامات توسعه ای 
در استان نباید در گیر و دار بروکراسی اداری متوقف شود.
زنگانه گفــت: تمام تلاش دولت بر این اســت بتوانیم این 
محیط زیست ارزشــمند را احیا کند و اجازه نخواهیم داد 
هیچ فردی با ســلیقه های شخصی و غیرکارشناسی در کار 
خلل ایجاد کند.اســتاندار گلستان همچنین تاکید کرد: در 
اجرای طرح گردشگری در مناطق حساس زیست محیطی، 
حفظ و صیانت از ذخایر ارزشمند حیات وحش و زیستگاه 
بکر منطقه مورد تاکید است و نمی خواهیم برای دستیابی به 
توسعه، محیط زیست را فدا کنیم.به گزارش خبرنگار مهر، 
به زعم برگزاری جلسات، مکاتبات، مجوزها و حتی دستور 
صریح بالاترین مقام اجرای دولت در خصوص طرح طبیعت 
گردی آشوراد اما عده ای در سطوح مدیریتی ملی سهوی یا 
عمدی، در اجرای این پروژه سنگ اندازی می کنند، پروژه ای 

که می توان سبب توسعه گلستان شود.

گره گردشگری آشوراده کورتر شد

فقر اراده در اداره یک جزیره
احیای بازار فرش مشهد در آینده نزدیک

وجود ۴۰ اثر ثبتی ملی در محدوده بافت اطراف حرم
شهردار منطقه ثامن مشهد از راه اندازی ۱۶ گذر تشرف به حرم رضوی و اجرای 
هشت محور آن خبرداد.به گزارش ایلنا از مشهد، ساسان نورین مقدم در بازدید 
اصحاب رسانه از پروژه های منطقه ثامن مشهد اظهار داشت: یکی از موضوعات 
ما اماکن تاریخی و میراث فرهنگی در محدوده بافت اســت و در مقیاس کلان 
۴۰ اثر ثبتی ملی در محدوده بافت اطراف حرم رضوی داریم. شــهردار منطقه 
ثامن از  احیای بازار فرش مشــهد خبرداد و گفت:فاز دوم آن نیز به زودی آغاز 
می شود. همچنین فســتیوال های فروش مانند فروش فرش خراسان را در نظر 
داریم وخوشــبختانه اکنون مالکان بازار همکاری های لازم را با ما می کنند و در 
آینده با تکمیل این پروژه بخشودگی هایی نیز برای آن ها در نظر خواهیم گرفت.

نورین مقدم تاکیدکرد: اقدامات این چنینی در ســبد گردشــگری زیارت بسیار 
مؤثر وبخشی که در بازار فرش مرمت شده، دالان اصلی است، اما مرمت مغازه ها 
توسط خود افراد صورت می گیرد.وی با بیان اینکه طبق مصوبه شورا به کاسبان 
بازار فرش ، پروانه رایگان ارائه شده است نیز افزود: فاصله ای که بین سازه قدیم 
و ســازه جدید ایجاد شده اســت، باعث ریزش آب در زمان بارندگی می شودو 
کاســبان بازار فرش حق دارند و ما  پیگیر حل مشــکل آن ها هستیم. شهردار 
منطقه ثامن درباره طرح تحولی با عنوان گذر تشــرف نیز عنوان کرد:محدوده 
حرم طبق مطالعات ۱۶ محور وجود دارد که به حرم رضوی منتهی می شــود. 
کار ۸ گذر از ۱۶ گذر تشــرف آغاز شده است و مجموع این گذر ها ۱۳ کیلومتر 
است ضمن اینکه اولویت گذر تشرف پیاده راه و ارتقای پیاده مداری است.نورین 
مقــدم در ادامه ارتقا پیاده مداری را از اولویت های محورهای تشــرف به حرم 
عنوان کرد و گفت: گسترش فضای سبز، ادامه گذر رواق حضرت زهرا واستفاده 
از فضاهای مرده و بدون اســتفاده به عنوان پارک وفضای ســبز و سرویس های 
بهداشتی،و تکمیل گذر تشرف حاج نوروز از اقدامات دیگر اجرایی در این منطقه 
اســت.وی اذعان کرد: به منظور ایجاد شــتاب فزاینده و تحول جدی درتامین 
خدمات و زیرســاخت ها،اقدامات اجرایی در۸ محور باعنوان های مدیریت حمل 
ونقل،گسترش مجتمع های بهداشتی،توسعه اماکن مذهبی، حفظ واحیاء میراث 
فرهنگی ،گسترش فضای سبز،گســترش خدمات عمومی وایمنی، ارتقاء پیاده 
مداری وتقویت اقامت وســکونت برنامه ریزی شــده اســت وگام نخست از ۸ 
اقــدام طرح تحول در بهمن مــاه  به ارزش ۴۰۸/۱ هزار میلیــارد تومان بوده 
است.شــهردارمنطقه ثامن تصریح کرد: آغاز عملیات اجرایی احداث پارکینگ 
عمومــی ،گام اول پارکینگ رضوان با ظرفیــت ۶۰۰ جای پارک، آغاز عملیات 
اجرایی احداث ســرویس های بهداشــتی و حمام، آغاز عملیات اجرایی احداث 
پارک رازفر با اعتبار۶۲۰ میلیارد تومان، افتتاح مسجد تاریخی مرمت شده امام 
حسن عسگری، افتتاح مسجد امام زمان ، آغاز عملیات اجرایی احداث کلانتری 
آستانه پرست،آغاز عملیات اجرایی پیاده روسازی خیابان طبرسی با اعتبار ۱۵ 
میلیاردتومان، بهره برداری از پیاده روســازی بلوار امیرالمومنین، آغاز عملیات 
اجرایی گذر تشــرف مخابــرات، آغاز عملیات اجرایی گذر تشــرف حاج نوروز، 
تکمیل راه باغ رضوان،آغاز عملیات اجرایی توســعه زائرسرای نبی اکرم ،افتتاح 
مجتمع مسکونی پردیس با ظرفیت ۱۱۸ واحد ،بهره برداری از قطعه یک پروژه 
مرمت بــازار فرش و آغاز عملیات مرمت و احیای فاز ۲ بازار فرش با اعتبار ۱۹ 

میلیارد تومان از اقدامات در حال اجرا است.

۱۰۰ درصد اراضی ملی در البرز رفع تصرف شده است
رئیس کل دادگســتری اســتان البرز گفت: اکنون ۱۰۰ درصد اراضی ملی در 
استان البرز رفع تصرف شده مگر تعداد کمی اراضی که مربوط به اوقاف هستند 
یا به اســتان قزوین داده شده اند.به گزارش ایسنا، حسین فاضلی هریکندی  در 
مراســم افتتاح ساختمان بازرسی اســتان البرز و تکریم  معارفه مدیر کل این 
سازمان افزود: از ســال ۹۷ تا بهمن امسال در مجموع ۱۰۹ گزارش از بازرسی 
اســتان به دادگستری ارجاع داده شده که برای اغلب این پرونده ها حکم تبرئه 
و برای ۱۱ مورد هم محکومیت قطعی صادر شــده است و البته تعدادی از این 
گزارش ها همچنان در حال بررســی است.این مسئول ادامه داد: حساسیت کار 
بازرسی بالا است و گزارش هایی که از سوی این نهاد به سیستم قضا ارجاع داده 
می شــود باید متقن باشد چون در صورتی که به قرار منع تعقیب و تبرئه منجر 
شوند، در افکار عمومی جلوه خوبی نخواهد داشت، بنابراین بازرسی برای وقوع 
جرم باید دارای ادله لازم و کافی باشــد.این مســئول اضافه کرد: هدف سازمان 
بازرســی دستگاه های اجرایی و اداری هستند که عملکردها در این زمینه تاثیر 
مســتقیم در دیدگاه مردم نسبت به شاکله حاکمیتی دارد.فاضلی گفت: اکنون 
۱۰۰ درصد اراضی ملی در استان البرز رفع تصرف شده مگر تعداد کمی اراضی 
که مربوط به اوقاف هســتند یا به استان قزوین داده شده اند.رئیس دادگستری 
اســتان البرز افزود: در ســتاد اقتصاد مقاومتی چهار هزار و ۹۰۰ شــغل احیا و 
تداوم یافته اســت که در این ســتاد بازرسی عضوی موثر بشمار می رود.رئیس 
دادگستری استان البرز افزود: سازمان بازرسی با اعمال نظارت نسبت به حسن 
اجرای امور و اجرای صحیح قوانین در دســتگاه های اجرایی فعالیت می کند و 
به جز اینکه وظیفه گزارش فساد و تخلفات را دارد باید با عملکرد مناسب خود 
از وقوع تخلف پیشــگیری کند.وی ابراز کرد: هر چند در جریان فساد و تخلف 
برخورد قانونی با متخلف مهم اســت ولی اگر جلوی جریان فساد گرفته شود، 
هیچ کس جرأت فساد نخواهد داشت چون در صورت تخلف باید هزینه سنگینی 

پرداخت کند.

آب و فاضلاب آذربایجان شرقی
 برای چهار میلیون و ۲۰۰ هزار نفر 

خدمت رسانی می کند
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب آذربایجان شرقی، با بیان اینکه در دو حوزه آب 
و فاضلاب خدمات گسترده ای به مردم ارائه می کنیم، گفت: ۷۰ درصد جمعیت 
۴.۲ میلیون نفری استان از این خدمات بهره مند هستند.محمد خانی، افزود: در 
۳۴ شــهر با رویکرد آینده نگری و برنامه ریزی های ۲۵ ساله آبرسانی می کنیم 
اما در برخی شــهرها حتی برای یک ســال آینده نیز با مشکل روبه رو هستیم.

وی ادامه داد: در این بین ۱۵ شــهر اســتان سال گذشته در وضعیت کمبود یا 
سربه ســری تولید و مصرف آب قرار داشتند و امسال تعداد این شهرهای دارای 
مشــکل تأمین آب به هفت مورد و در شــهرهای تبریز، سهند، مرند، هادیشهر، 
آذرشهر، هریس و هوراند کاهش یافت و در تابستان امسال شاید در این شهرها 
مشکلات جزئی مانند قطعی موقت داشته باشیم که تلاش می کنیم با اقدامات 
فوری و یک ســاله و البته ترویج فرهنگ درســت مصرف این مشــکلات را به 
حداقل کاهش دهیم و از ســوی دیگر شرایط دمایی نیز در شدت و ضعف این 
تنش ها نقشــی حیاتی دارد.مدیرعامل آبفای آذربایجان شرقی خاطرنشان کرد: 
در ۷۰۰ روســتا نیز عدم توازن تولید و مصرف آب داشــتیم که در یک ســال 
گذشــته مشکل آب پایدار ۲۰۳ مورد از آنها حل شده و با مجموع این اقدامات 
تابستان ۱۴۰۱ را با کمترین مشکل سپری کردیم و به عنوان یکی از سه استان 
پایدار در تأمین آب از ســوی وزارت نیرو معرفی شدیم چرا که با وجود کاهش 
بارندگی ها و افزایش دما پایدارترین تابســتان از لحاظ تأمین آب در ۱۰ ســال 
گذشــته را داشــتیم و علاوه بر این با با بهره برداری از طرح تأمین آب پایدار 
۲۴۷ روستا در ســال آینده، طی دو سال بیش از ۵۰۰ روستای استان صاحب 

آب پایدار خواهند شد.

اخبار کوتاه

ریزگردهای »آق بلاغ مصطفی خان« در حالی 
شروع شده است که در یک سال گذشته هیچ 
اقدام عملی از طرف دستگاه های اجرایی برای 
کنترل ریزگردها انجام نشــده است.به گزارش 
مهر، پدیــده گرد و غبار یکــی از پدیده های 
مخرب مناطق خشــک و بیابانی اســت این 
پدیده اکنون در بســیاری از مناطق کشور به 
یکی از معضلات زیســت محیطی تبدیل شده 
است.آق بلاغ مصطفی خان شهرستان نمین در 
استان اردبیل هم یکی از این مناطق در معرض 
خطر اســت که وجود خشکسالی های متناوب 
ســال های اخیر، کاهش سطح سفره های آب 
زیرزمینی، انتقال آب ویلکیج به شهر اردبیل، 
اســتقرار صنایع آب بر، چرای بی رویه، از بین 
بردن چمنزارها و کشاورزی غیر اصولی باعث 
فرسایش خاک و به وجود آمدن پدیده گرد و 
غبار در این روستا شده است.تلنبار شدن خاک 
بین معابر و ساختمان های روستا و زمین های 
کشــاورزی موجب مهاجرت اهالی به شهرها 
شده اســت که همین موضوع آینده اقتصادی 
این منطقه و حتی شهر اردبیل را نیز به خطر 
می اندازد.هم اکنون محــدوده گرد و غبار در 
روســتای مذبور به ۱۰۰ هکتار رســیده است 
و اداره محیط زیســت استان اردبیل محدوده 
بالفعل و بالقوه منطقه برای تبدیل شــدن به 
کانون مولد گرد و غبار را تا سطح ۲۸۵ هکتار 
اعلام کرده است.خبرگزاری مهر پیش از این در 
گزارش روستای »آق بلاغ مصطفی خان« نمین 
مرکز طوفان های غبار به موضوع ریزگردها در 

روستای آق بلاغ مصطفی خان پرداخته بود.
یکی از فعالان محیط زیســت در گفت وگو با 
خبرنگار مهر اظهار کرد: انتقال آب ویلکیج به 
اردبیل این موضوع را تشــدید کرده است در 
شــرایطی که آب به این منطقه نرسد و اقدام 
مثبتی صورت نگیرد ایــن ریزگردها فرودگاه 

اســتان و خود شــهر اردبیل را نیز فرا خواهد 
گرفت.محســن نعمت زاده بــا تاکید بر اینکه 
اقدامــات بازدارنــده در ایران بــه موقع انجام 
نمی شــود، افزود: در شــرایط بحرانی ضمن 
اینکه پیدا کردن راهکار ســخت است هزینه 
کلانی نیز خواهــد بــرد.وی ریزگردهای آق 
بــلاغ را یک تهدید جدی برای مردم و محیط 
زیست دانست و گفت: تغییرات اقلیمی و افت 
محسوس نزولات آسمانی، بی کفایتی مدیران 
در دولت های گذشــته سبب شده تا مساحت 
عظیمی از زمین های بخش ویلکیج به سرزمین 
خشــک و لم یزرع تبدیل شود و این عرصه ها 
را به محلی برای تشــکیل کانون های ریزگرد 

تبدیل کند.
این فعال محیط زیســت با بیــان اینکه طبق 
هشــدارهای محیط زیســت زندگی مردم و 
اکولوژی روســتا در معرض خطر است، ادامه 
داد: بر اساس مطالعات انجام یافته راهکار برای 
این تنش کاشــت گیاهان چند ساله و مقاوم 
به تنش های محیطی است.نعمت زاده با اشاره 
به اینکه شــدت و تناوب ریزگردهای »آق بلاغ 
مصطفی خان« در سال های اخیر بیشتر شده 
اســت، افزود: مدیران استان و شهرستان باید 
حل این مشــکل را در اولویت قرار دهند و به 
خواســته مردم اهمیت دهند.رئیس شــورای 
اسلامی روستای آق بلاغ مصطفی خان نیز در 
گفتگو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه بیش 
از ۱۵ ســال اســت پیگیری های اهالی روستا 
بی نتیجه مانده اســت، افــزود: آنچه موجب 
رها شــدن اراضی کشــاورزی و تبدیل آنها به 
کانون های جدید گردوغبار می شود عدم تأمین 

منابع آبی برای انجام کشت است.
حســین دادخواه ادامه داد: تنها راهکار نجات 
اراضی روســتای »آق بــلاغ مصطفی خان« و 
چندین روســتای اطراف تأمین آب مورد نیاز 

برای زراعت است و تا زمانی که این اتفاق رخ 
ندهد نمی توان انتظار بهبود شرایط را داشت.
وی با تاکید بر اینکه »آق بلاغ مصطفی خان« 
تاوان ســو مدیریت مسئولان در ادوار مختلف 
را می دهد افزود: در جایی می توان کشــاورزی 
انجام داد که آب کافی و با کیفیت وجود داشته 
باشد، بنابراین هر جا که اراضی کشاورزی رها 
شده دلیل آن عدم وجود منابع آب بوده است.
رئیس شــورای اسلامی روســتای آق بلاغ با 
اشاره به اینکه روســتا بدون آب نیست افزود: 
آب روســتاهای منطقه را با پمپاژ بالا برداشت 
می کنند در حالی کــه آب هر منطقه ای باید 
اول نیاز آن منطقــه را برطرف کند.دادخواه با 
اشاره به تصمیمات جلسه فوق العاده مدیریت 
بحران در فرمانداری نمین گفت: در این جلسه 
تصمیماتی گرفته شــد اما تمام تصمیمات در 
حــد حرف باقی مانده و تا بــه امروز عملیاتی 

انجام نشده است.
وی به عدم اجــرای کلاس های توجیهی برای 
مردم اشــاره و افزود: یکی از تصمیمات جلسه 
فوق العاده مدیریت بحــران، فک پلمپ یکی 
از چاه های روســتا بود که از طریق استانداری 
پیگیر شدیم اما اداره آب منطقه ای اجازه فک 
پلمپ را نداد.این مســئول با بیان اینکه مردم 
منطقه از وضعیت موجود به ســتوه آمده اند و 
دیگــر در بین مردم حرفی برای گفتن نداریم، 
تصریح کرد: در یک ســال گذشته چندین بار 
به اداره کل بحران استان مراجعه کردم هر بار 
گفتند طرح می نویسیم اما تا کنون بی نتیجه 

بوده است.
مدیــرکل مدیریت بحران اســتان اردبیل در 
گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: هماهنگی که 
صورت گرفته است باید جهاد کشاورزی طرح 
مطالعاتــی را تهیه و در اختیار مدیریت بحران 
قرار دهند تــا از اعتبارات ملی بودجه بگیریم.

مهدی خدمتی خاطر نشــان کــرد: موضوع 
ریزگردهــا مختــص منطقه ویلکیج نیســت 
قسمت های زیادی استان را شامل می شود.وی 
با اشاره به اینکه تاکنون طرح مذکور به دست 
ما نرسیده است، افزود: تا این طرح تهیه نشود 

نمی توانیم برای دریافت بودجه اقدام کنیم.
مشاور مدیر کل جهاد کشــاورزی استان نیز 
در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه 
مشــکل ریزگردهای »آق بلاغ مصطفی خان« 
در بیست روز گذشته طی دو جلسه با حضور 
بررسی گردیده  اســتانداری  اقتصادی  معاون 
اســت افزود: برای احیای اکوسیستم منطقه 
آبی بی گلو طرحی در قالب تثبیت شــن های 
روان اجرا خواهد شــد.فیروز فولادی با تاکید 
بر اینکه هیــچ گونه پوشــش گیاهی در این 
منطقه وجود ندارد افزود: مطالعه این طرح به 
مرکز تحقیقات و منابع طبیعی اســتان واگذار 
گردید تا این طرح با کمک اساتید دانشگاه ها 
و کارشناسان مطالعه و پیشنهادات لازم برای 

علاج بخشی ارائه گردد.
وی به مشــکل تأمین آب این منطقه اشاره و 
افزود: حل این معضل زیست محیطی همکاری 

و همیاری تمــام ادارات را می طلبد اداره آب 
منطقــه ای و آب و فاضلاب باید در تأمین آب 
این طرح را یاری کنند.مشاور مدیر کل جهاد 
کشاورزی اجرا و موفقیت این طرح را در سایه 
همت مردم دانست و گفت: مردم باید همکاری 
لازم را داشــته باشــند و از شــخم برگردان 
بپرهیزند.فولادی با اشاره به اینکه تصمیم داریم 
کشاورزی حفاظتی را به منطقه بیاوریم تصریح 
کرد: با پیگیری های معاون اقتصادی استاندار 
پیش طرح تا یک ماه آینده آماده و پیشنهادات 
لازم را ارائــه خواهیم داد تــا تصمیمات لازم 
اتخاذ شود.وجود و انباشت ریزگردهای غباری 
در روســتای آق بلاغ شهرستان نمین یکی از 
معضلات جــدی در منطقه بــوده که در این 
باره بی توجهی مسئولان در سال های گذشته 
مردم را به ستوه آورده است و در صورت تداوم 
ریزگردهــا اهالی چندین روســتا چاره ای جز 
مهاجرت ندارند.بدون شک این معضل زیست 
محیطی باید به دست مسئولان شهرستانی و 
استانی حل شود بنابراین تعلل بیشتر محدوده 
ریزگردهــا را افزایــش داده و هزینه ها را بالا 

خواهد برد.

سرپرســت منابع طبیعــی و آبخیزداری لرســتان گفت : 
متاسفانه فرسایش خاک و رسوب در این استان نسبت به 

استان های دیگر بیشتر است.
به گزارش ایلنا ، حســین میرزایی با بیان اینکه باید منابع 
طبیعی را مدیریت کنیم چراکه اثرگذار و اثرپذیر هستند، 
افزود: یکی از جنبه های حوزه های اداره کل منابع طبیعی 
مردمی ســازی و اجتماعی هایی کارها و فعالیت های منابع 
طبیعی است. وی ســرمایه اجتماعی را مهم ترین سرمایه 
دانســت و با بیان اینکه باید این بخش تقویت شود، افزود: 
لرســتان اولین استان جنگلی در زاگرس است و در کشور 

رتبه چهارم را دارد.سرپرســت منابع طبیعی و آبخیزداری 
لرستان با اشاره به اینکه توسعه منابع طبیعی وجنگل کاری 
در حد توان تقویت شــود ، بیان داشت : در راستای طرح 
مردمی سازی کاشت نهال، با سازمان صمت، تفاهم نامه ای 
انجام شــده تا ۱۵ میلیون اصله نهال تولید شــود و منابع 
طبیعی اســتان توان تولید ۱۲ میلیون اصله نهال در سال 

را دارد.
وی در خصوص حوضه آبخیزداری با بیان اینکه لرستان به 
شــدت نیازمند آبخیزداری و آبخوان داری دارد، بیان کرد: 
هم اکنون ۲۵ درصد لرســتان شیب بالای ۴۰ درصد دارد 

و متاســفانه فرسایش خاک و رسوب در لرستان نسبت به 
استان های دیگر بیشتر است.

سرپرســت منابع طبیعی و آبخیزداری لرستان با تاکید بر 
اینکه فرســایش در کشور ۱۶.۷ تن در هکتار است، افزود: 
این درحالی اســت که این میزان فرسایش در لرستان ۲۵ 

تن در هکتار است.
میرزایــی با بیان اینکه در ۱.۵ میلیون هکتار از عرصه های 
جنگلی و منابع طبیعی لرستان باید آبخیزداری انجام شود، 
گفــت: تاکنون تنها ۶۲۰ هزار هکتــار از عرصه های منابع 
طبیعی لرســتان مورد آبخیزداری قرار گرفته و این امر به 

شدت نیاز به اعتبار دارد و البته مشارکت مردم را در اجرای 
طرح های آبخیزداری نیــاز دارد.وی بر حفظ وضع موجود 
منابع طبیعی و عرصه های جنگلی در اســتان تاکید کرد 
و افزود: در حوزه حفاظت باید حفاظت را هوشمندســازی 

کنیم چراکه نگاه سنتی کفایت نمی کند.
سرپرســت منابع طبیعی و آبخیزداری لرستان بیان کرد: 
مردمی سازی و هوشمندسازی در حفاظت امری مهم است 
و باید به سازماندهی مردم و علاقمندان به طبیعت را پیش 
ببریم در حال حاضر ۱۳ هزار نفر همیار طبیعت در استان 
داریم و از این ظرفیت باید در رصد و پایش استفاده شود.

مدیرعامل آب و فاضلاب آذربایجان شــرقی با تاکید 
بــر اینکه اعتبــارات موجــود آب و فاضلاب کفاف 
هزینه ها را نمی کند، گفت: برخی مسئولان در مورد 
وجــود جلبک در آب تبریز اظهــار نظر کرده  بودند 
که آب تبریز طبق آزمایشــات فاقد جلبک است.به 
گزارش خبرنگار ایلنــا از تبریز، محمد خانی گفت: 
۷۰ درصد جمیعت اســتان با خدمات این شــرکت 
در ارتباط بوده و این شــرکت به بیش از ۴ میلیون 
و ۲۰۰ هزار نفر در اســتان ارائــه خدمات می کند.

خانی متذکر شد: طی سال های گذشته در ۱۵ شهر 
اســتان مشکل کمبود و مشکل ســربه سر داشتیم 
که در ســال ۱۴۰۱ این کمبود به ۸ شــهر کاهش 
یافت و در ۷ شــهر اســتان قطعی جزیی نیز پیش 
بینی می شــود.وی با بیان اینکه پیش آمدن مشکل 
قطعی آب در برخی شــهرهای اســتان دور از ذهن 

نیســت، ادامه داد: اصلی ترین مشــکل ما در تامین 
آب تبریز وضیعت ســد نهند و آب ته نشین شده و 
کف رسیده اســت و به همین خاطر کیفیت آب در 
مناطق مختلف تبریز متفاوت است.خانی با تاکید بر 
اینکه در مورد روســتاها ۷۰۰ روستای استان میزان 
مصرف و تولید برابری نمی کند، افزود: در تابســتان 
سال گذشته آذربایجان شرقی جزو استان های پایدار 
شناخته شــد و با کمترین قطعی بهترین تابستانی 
را در ۱۴۰۱ پشــت سر گذاشــتیم.مدیرعامل اب و 
فاضلاب آذربایجان شــرقی گفت: متاســفانه بحث 
مالی و اعتبــارات تامینی کفــاف هزینه های آب و 
فاضلاب را نمی کند و همچنان تداوم خشکســالی و 
بارش کم از مشکلات در آب و فاضلاب استان است.
وی با بیان اینکه۴۵ درصد نســبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته کمبود بارش داریم، افزود: در مورد 

مدیریت مصرف آب، همواره با مصرف مشکل داریم 
به صورتی  که هــر نفر روزانه ۲۳۰ لیتر آب مصرف 
می کند و گزارش کمبود مصرف در ایام اسفندماه، به 
همزمانی مصرف مربوط می شود و کمبود تامین آب 
در اســتان برای ایام اسفند نداریم.خانی خاطرنشان 
کرد: یکی از مســئولان درباره وجود جلبک در آب 
تبریز اظهاراتی داشــتند که طبق آزمایشــات مرکز 
بهداشت و آزمایشگاه مرجع کشور جلبک مضری در 
آب تبریز وجود ندارد.وی با بیان اینکه شبکه توزیع 
تبریز با مشکل مواجه است، افزود: این مسئله هم در 
اثر تراکم فروشی بیش از ظرفیت در مناطق شهری 
است که باعث به هم خوردن موازنه شهرسازی شده 
اســت.مدیرعامل آب و فاضلاب آذربایجان شرقی در 
پایان خاطرنشــان کرد: کشف انشعابات غیرمجاز در 

سطح تبریز۴ برابر افزایش یافته است.

تداوم ریزگردهای »آق بلاغ مصطفی خان« و تصمیماتی که بر زمین ماند

مدیر کل منابع طبیعی استان هشدار داد

افزایش فرسایش خاک در لرستان نسبت به استان های دیگر

اعتبارات کفاف هزینه های آب و فاضلاب را نمی  دهد

 آب تبریز فاقد جلبک مضر است

 
آگهی مزایده و تجدید مزایده عمومی 

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری سمنان به استناد مجوزهای اخذ شده در نظر دارد نسبت به اجاره موارد به شرح جدول ذیل از طریق مزایده و 
تجدید مزایده عمومی اقدام نماید.

اجاره بها مساحت و نشانی کاربری 
)ماهیانه( )ریال( 

اجاره بها سالیانه 
)ریال(

سپرده شرکت در 
مزایده )ریال(

مورد استفاده خواروبار، لبنیات، لوکس فروشی و تزئینات، گل فروشی، فست فود، 
کافی شاب، خدمات موبایل، صنایع دستی، کیف و کفش، عطر و ادکلن، ساعت 

فروشی لوازم تحریر و کتاب فروشی و امور خدماتی با تایید سازمان 

روبروی شورای اسلامی شهر به متراژ 
حدودا ۲۵متر مربع 

۷۰/۰۰۰/۰۰۰۸۴۰/۰۰۰/۰۰۰۴۲/۰۰۰/۰۰۰

مورد استفاده تجاری کاربری آزاد با در نظر گرفتن شرایط پارک و پس از اخذ 
مجوز کتبی از سازمان و صنف 

میدان کوثر بوستان اهدا مغازه ای به 
متراژ ۱۲متر مربع )مغازه شماره سه(

۱۰/۰۰۰/۰۰۰۱۲۰/۰۰۰/۰۰۰۶/۰۰۰/۰۰۰

پیست اسکیت واقع در پارک سیمرغ مورد استفاده پیست اسکیت 
شهربازی سمینا به مساحت تقریبی 

۳۲۵۰متر مربع 

۲۵/۰۰۰/۰۰۰۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰۱۵/۰۰۰/۰۰۰

لذا از کلیه متقاضیان دعوت می گردد جهت دریافت اطلاعات مزایده به آدرس: سمنان، میدان استاندارد، بلوار شهدا پدافند هوایی، سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
سمنان )واحد حقوقی( مراجعه و یا با شماره تلفن: ۳۳۳۷۰۳۰۶ تماس حاصل و همچنین جهت تکمیل اطلاعات به سامانه ستاد مراجعه نمایند. لازم به ذکر است سازمان در رد یا 

قبول پیشنهادات مختار می باشد.


